
בימי מלחמה אלו, רבים שואלים את עצמם, האם אנו יכולים לשמוח בפורים

השנה? אולי השנה צריך לחגוג באופן שונה?

השאלה הזאת מובילה אותי לשאלה: מהי שמחה אמיתית? 

חשבתם פעם, מה האירוע המשמח ביותר שהיה לכם בחיים?

באופן אישי, אספר לכם שברוך ה', עברתי הרבה חוויות משמחות, אולם,

הולדת בתי הבכורה, היתה המשמחת ביותר. הייתי עם רעלת הריון ולכן

נאלצתי לעבור זירוז בשבוע ה 36. הלידה היתה ממש לא קלה. ברגע שבתי

הבכורה יצאה לאוויר העולם, הייתי המאושרת באדם. אלה רגעים מכוננים

שרק אנחנו הנשים, זוכות לחוות. גבר לא יבין זאת. 

כאנשים בוגרים ברור לנו שיש הבדל בין הוללות לשמחה אמיתית, שבה אדם

מרגיש סיפוק עמוק ותחושה עילאית. 

ברור גם שככל שאדם מתבגר, מה שמחולל את השמחה עבורו הם דברים יותר

משמעותיים. ילד מקבל סוכריה ושמח בכך; אדם מבוגר שמח לתת סוכריה;

לקבל אותה לא ממש ישמח אותו. 

פעמים רבות, במעגלי שיח שונים, שאלתי: "מאז שנולדתם ועד היום, מה

האירוע המשמח ביותר שעברתם"? ישנן תשובות שונות ומגוונות. 

לידה, קבלת תואר אחרי לימודים מפרכים, שמחת פורים בחברה של אנשים

אהובים, איחוד משפחתי לאחר מלחמה או נסיעה ארוכה, חווית נתינה

משמעותית, טיול משמח, חתונה ואפילו מסיבת יום הולדת. 

ובכל זאת, מה משותף לכל השמחות הנ"ל?

לאחר מאות ואולי אלפי תשובות שקיבלתי, מצאתי שיש כמה מאפיינים

שגורמים לשמחה אמיתית:

א. נתינה – כשאדם עסוק בנתינה הוא מגיע לשמחה. יהודית רוזנברג, אמא של

רבקי הולצברג שנרצחה עם בעלה גבי בפיגוע בבית חב"ד במומביי, סיפרה לי,

שלאחר הפיגוע, תקופה של כמה חודשים היא היתה בדכאון קשה. מהרגע

שהיא הקימה גמ"ח והתחילה לתת, היא הלכה והתרפאה. 
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המשך - שמחה אמיתית

ב. איחוד – מפגש משפחתי עוצמתי, איחוד של חברים קרובים וכד'. 

עין אחת לא נותרה יבשה מהמפגש בין אורי מגידיש למשפחתה לאחר שניצלה

משבי חמאס. 

ג. עמל – יש לאדם שמחה גדולה כשהוא נהנה מיגיע כפיו. 

שרית ומאיר כהן מספרים על האושר הגדול שהם חוו לאחר שסיימו את תחרות

איש הברזל; תחרות שמתאמנים אליה חודשים רבים. 

ד. שמחה לאחר צער גדול – צילה קפלן, שבנה צביקה הי"ד נהרג בצוק איתן,

סיפרה לי על החתונה של בתה, אחות של צביקה, שהתחתנה כחודש אחרי

שצביקה נהרג. היא סיפרה על השמחה הגדולה שהיתה שם.

ה. שמחת היצירה - חברה טובה שלי, מצליחה לעבור תקופה קשה מאוד בחייה

המשפחתיים, הודות לכך שהיא כותבת ספר. היצירה ממלאת את חייה.

אולם, כל חוויות השמחה שהזכרנו לעיל, תלויות במשהו חיצוני. משפחה, חברים,

עמל, הישגים, צער, חגים ואירועים. 

האם יכולה להיות שמחה שלא תלויה בגורם חיצוני? לא תלויה בעמל? משפחה?

הישגים? ועוד...

מסתבר שיש!

יש שמחה שלא תלויה בדבר. שמחת הקשר ביני ובין הקב"ה. 

השמחה הזו לא תלויה באף אחד ובשום דבר. היא קיימת בלי תנאי ובלי צורך

במישהו או במשהו שיחולל אותה. אם אני חיה, הקב"ה מאמין בי, ורוצה בקיומי.

היש דבר גדול מזה? היש אהבה שווה מזו?

זוהי שמחה אמיתית, שאינה תלויה בדבר. 

ואולי היא גם מלמדת אותי, להסתפק בעצמי, למצוא את האיזון הנכון בין לִרְצוֹת

ולְרָצוֹת, ולא לצפות לקבל שמחה ממשהו חיצוני.

זוהי עבודת חיים.

נדמה לי שגם בימים מורכבים שאנו נמצאים, למרות כל האתגרים, יש לנו הרבה

במה לשמוח. ועל זה נוסיף שאת הקשר שלנו לריבונו של עולם, אף אחד לא יקח

מאיתנו. 

פורים שמח



מטיילים עם צביקה



ברכות ואיחולים

אירוסין – "וארשתיך לי לעולם...וארשתיך לי באמונה" (הושע ב')
לגב' חוליה נוימן -קדמון לאירוסי הנכד
למשפ' תרצה וצבי רוט לאירוסי הנכדה

נישואים -"קול ששון וקול שמחה קול חתן וקול כלה" (ירמיהו ל"ג י"א)

לנכדים ונינים – "וראה בנים לבניך" (תהילים) 
למשפ' אררט להולדת הנין 

לפרופ' מרדכי פכטר להולדת הנכדה
למשפ' שרה ואיציק פוגל להולדת הנכד

למשפ' הרב יוסי ושמחה שטמלר להולדת הנכד
לגב' דבורה הבר להולדת הנינה

למשפ' זהבה ופנחס גולן להולדת הנין.
 לפרופ' מרדכי פכטר להולדת הנכדה.

למשפ שרה ויהודה סלמה לבר המצווה של הנכד
יונתן

אבלים – "המקום ינחם אתכם בתוך שאר אבלי ציון וירושלים ולא תוסיפו לדאבה עוד"

לליאת לבב במות אביה - אברהם אלחנן אגמון ז"ל.
ללין היאמס במות הבעל ישראל יהודה (יונתן) ז"ל 

למשפ' רחל וניסן אררט לנישואי הנכדה אלירז 
למשפ' שושנה ויצחק יציב לנישואי הנכדה אלירז 

בר /בת מצווה – "בני תורתי אל תשכח ומצוותי יצור על ליבך"(משלי ג' א')
למשפ שרה ויהודה סלמה לבר המצווה של הנכד יונתן



פעילות “הבית החם”



נותנים  באהבהנותנים  באהבה



תחפושות בפורים
הרב יוני לביא

מה פשר המנהג המוזר להתחפש בפורים?

הרי היהדות מחנכת ליושר וכנות - למה להתחזות למישהו אחר?

האם מותרת תחפושת של רשעים? ומה לגבי להתחפש למין השני?

קבלו 10 דברים שלא ידעתם על תחפושות!

1. צר לנו לאכזב: אין חובה להתחפש בפורים

הדבר לא מוזכר בגמרא וגם לא בראשונים. הוא מופיע מאוחר יותר בספרי המנהגים

והשולחן ערוך מזכיר אותו בהקשר לשאלה האם מותר להתחפש למין השני.

 

2. כשאלוקים עוטה מסכה

במגילה אסתר יש מתחפש מרכזי: הקב"ה. שמו נעדר מהמגילה, אך הוא מסתתר מאחורי

הקלעים ומושך בחוטים כדי להוביל את הסיפור אל הסוף הטוב. "אכן אתה אל מסתתר,

אלוהי ישראל מושיע" (ישעיהו מה,טו). 

3. תחפושות וכיסויים בשושן

סיפור המגילה שופע מסכות והתחפשויות: אסתר מכסה את מוצאה היהודי ומסתירה את

הקשר שלה למרדכי. מרדכי לובש שק ואפר. המן מלביש את מרדכי בלבוש מלכות ואליהו

הנביא מתחפש לחרבונא, סריס המלך.

 

4. איזה יום מצחיק

אם משנכנס אדר מרבים בשמחה אז פורים הוא השיא. אין כמו תחפושות והופעה מצחיקה

ומשעשעת כדי להעלות חיוך על הפנים ולהביא לשמחה.

הלבוש גם גורם לאבחנה ופירוד בין אנשים – האחד חנוט בחליפה יוקרתית והאחר עטוף

בבגדי עבודה מלוכלכים. החלפת המלבושים מפילה מחיצות בין לבבות ומגדילה את

האחדות, וזו אחת ממטרות הפורים.

 

5. השיטה של היצר

בחסידות מבואר שכוח הטומאה והרע בעולם מנסה להטעות את האדם: הוא לוקח עבירות

ומעשים רעים ו'מלביש אותם' יפה, כאילו הם הדבר הטוב והנכון. כך הוא מבלבל את האדם

וגורם לו לחטוא. מנהג ההתחפשות בפורים, החג בו גברנו על שורש הרע בעולם – עמלק,

מעורר אותנו להיות ערניים לְמָה שמסתתר מאחורי התחפושות.

אפשר להוסיף שגם בחיים אנחנו מושפעים מאד מחיצוניות והולכים שבי אחרי הַנִּרְאותּ

והיח"צ. פורים מזכיר לנו כמה תחפושות, פוזות ופייק יש בעולם, וכמה חשוב להביט עמוק

יותר אל הפנימיות.

 



תחפושות  בפורים

6. שאף אחד לא יתבייש
הבעל שם טוב הסביר אחרת: מצווה לתת בפורים מתנות לאביונים, והצדקה המהודרת ביותר היא באופן
חסוי – כשעני לא יודע מי נתן לו את הצדקה ולא ירגיש נבוך ומחויב כלפיו, והנותן לא ידע מי קיבל את
תרומתו ולא יתנשא עליו. כאשר כולם מתחפשים לא ניתן לזהות מי הנותן ומי המקבל והצדקה הופכת

להיות "מתן בסתר".
 

7. קוף בבית הכנסת
האם מותר להתפלל עם תחפושת? הכלל הרגיל הוא שיש לעמוד לפני ה' בתפילה בלבוש מכובד, כמי שעומד
לפני מלך. אבל בפורים שתחפושת היא לבוש מקובל – מותר להתפלל איתה, כולל להיות חזן. עם זאת

תחפושת שעלולה להסיח את דעת המתפללים, כמו למשל קוף, ראוי להסירה בעת התפילה.

8. אֲדונֹיִ המלכה
מה לגבי החלפת המין – גבר שמתחפש לאישה ולהפך? אומנם בתורה יש איסור של "לא ילבש", אבל כאשר
המטרה היא לעורר צחוק ושמחה והדבר נעשה באופן שאינו פוגע בצניעות, יש שהתירו את הדבר, והיו

שאסרו בכל מקרה.
יש שנהגו להתחפש בפורים דווקא לגויים זכר ליעקב שהתחפש לעשיו אחיו כדי לקבל את הברכה. יש בכך
גם ביטוי לרעיון שגם כשישראל חוטאים ומתדמים לגויים - זה רק כלפי חוץ, סוג של 'תחפושת', אך בתוכם

פנימה יש נשמה יהודית טהורה וטובה.
 

9. מנהג לא יהודי
דעה יוצאת דופן יש לרב מזוז הטוען שאין למנהג הזה מקור יהודי והוא נוצר מהעתקה של הסילבטר הנוצרי
בו נהגו החוגגים להתחפש. לשיטתו יש לבטל את הנוהג להתחפש שמוביל להרבה תקלות ומכשולים.

למעשה, המנהג התקבל ברוב תפוצות ישראל והפך לאחד הסמלים של פורים.
 

10. לבטל את הגזירות
מספרים על הסבא משיפולי, מגדולי החסידות, שכאשר שהייתה גזירה רעה על היהודים, הוא אסף ביום
הפורים כמה מחסידיו והם התחפשו לשרי הגויים ומלכיהם וערכו משפט בו קבעו את ביטול הגזירה וכך
הצליחו להסיר גזירות קשות ולפעול עבור עם ישראל ישועות מופלאות. הרב מרדכי אליהו זצ"ל היה נוהג
להקים בכל שושן פורים בית דין לגזירות טובות לאנשים הזקוקים לישועה, וממשיך בכך בנו הרב שמואל עד

עצם היום הזה.
ולמְהָ אתם מתחפשים השנה?

מה אתם באים לגלות לעולם בפורים הזה?

המשך מעמוד קודם 

ם 



מנהל המרכז

ניר שער

קהילה יקרה!

השבוע אנו מסיימים את ספר שמות, ספר הגאולה, ספר השראת השכינה בעם ישראל, ועם ישראל אחרי

מאמצים נפלאים והתנדבות עצומה זוכים לסיים את הקמת המשכן והשכינה שורה על המשכן ועל עם ישראל.

שמסיימים תהליך, שמגיעים לנקודת הסיום, יש שמיד עוברים לאתגר הבא, עוברים למשימה הבאה, אבל יש

חשיבות לסיום, יש ערך לעצירה, לסיכום.

פרשת פקודי היא סוג של סיכום, אחרי התכנון וההתנדבות, אחרי סיכום הנתינה העצומה יש פרץ אדיר של

עשיה:

"ויעש בה את אדני פתח אהל מועד.. ומן התכלת והארגמן ותולעת השני עשו.. ויעשו… ויעש… וירקעו… עשו

לו… ויעשו… וישם… ויעש… וימלאו… ויעשו… ויעשו.. ויתנו… ויתנם… ויעשו… ויעשו…וירכסו…ויעש…

ויעשו… ויעשו.. ויעשו…"

והדברים ממשיכים לעוד ועוד עשייה, עד שמסכמת התורה: "ככל אשר צווה ה' את משה כן עשו בני ישראל את

כל העבודה"

ואז בסיום מספרת התורה:

"וירא משה את כל המלאכה והנה עשו אתה כאשר צווה ה' כן עשו, ויברך אותם משה"

משה בשלב הראשון – רואה, רואה את העשייה הגדולה, רואה את הנאמנות לציווי האלוקי, ומתוך הראיה, מתוך

העין הטובה של הרועה הנאמן, משה רבנו מברך את ישראל.

שמסיימים משהו הדבר הראשון שצריך לעשות זה לעצור, להתבונן, לראות מה היה. השלב השני הוא להודות

ולברך. (מתוך דברי הרב גור גלון)

אנו נמצאים בראש חודש אדר, שהוא החודש האחרון של השנה (לפי התורה) . שמחת חודש אדר היא אותה

שמחה והודות אדירה שבה אנו רואים את כל התהליכים שעברנו ומודים לה' על הטוב והחסד, וניתנת לנו

הזדמנות להודות לחברנו ולשמוח איתם במשלוח מנות, לברך אותם ולאחל להם ברכה והצלחה. 

השנה אנו חווים קשיים ומשברים רבים, המלחמה עדיין בעיצומה, יש אבידות קשות ,לא כולם שבו לביתם

והרגשות מעורבים. במקרים כאלה אני מתחזק מדברים שאני קורא על הנופלים הגיבורים שלנו שהשאירו חותם

בעולם. אחד הגיבורים הוא לירון שניר הי"ד, שהיה מפקד צוות בסיירת גולני, נפל במלחמת חרבות ברזל, בקרב

בצפון רצועת עזה כשהוא בן 25. וכך הוא כותב: 

"צריך לזכור להיות בגדלות, לאהוב את החיים ותמיד להוסיף טוב בעולם. לשמח אנשים, לראות את החלש

ולעזור לו. לחייך לאנשים, לזרוק מילה טובה. להיות טוב זאת השאיפה, טוב לכל, וזה לא עולה לנו כלום, להיות

טובים ולעשות טוב".

יהי רצון שנזכה לראות טוב, להכיר תודה, להוסיף טוב בעולם כי השמחה האמיתית מגיעה כשמשמחים אחרים. 

שנזכה בעזרת ה' שהכל יתהפך לטובה כפי שכותב רבי נחמן במברסלב בליקוטי עצות: "עַל־כֵּן אֲהוּבִי, אָחִי, אַתָּה

הַמְעַיֵּן, נַפְשִׁי וּלְבָבִי, חֲזַק וֶאֱמַץ מְאֹד וּבְטַח בַּה', כִּי א יַעֲזֹב אוֹתְ. כִּי כָּל מַה שֶּׁעוֹבֵר עָלֶי, הַכֹּל לְטוֹבָתְ, וְתִסְמֹ עַל

רַחֲמָיו הַמְרֻבִּים בְּלִי שִׁעוּר, כִּי הַשֵּׁם יִתְבָּרַ גָּדוֹל מְאֹד וְלִגְדֻלָּתוֹ אֵין חֵקֶר. וְיֵשׁ עִנְיָן שֶׁמִּתְהַפֵּ הַכֹּל לְטוֹבָה וּזְדוֹנוֹת

נִתְהַפְּכִין לִזְכֻיּוֹת רַק חֲזַק וֶאֱמַץ.

חזקו ואמצו! פורים שמח, 

ניר שער ,מנהל המרכז



מילים:

פורים, מתנות לאביונים, מסכה, מגילת אסתר, סעודת פורים, אחשורוש, מרדכי, 

משתה פורים, עשרת בני המן

תפזורת לפוריםתפזורת לפורים



מבצע משלוחי מנות

ם 



שוק פורים מטורף



קריאת מגילה



פורים בקהילהפורים בקהילה



מסיבת פורים לנוערמסיבת פורים לנוער



מסיבת פורים  למבוגרים

ם 



מגילה ללא הפסקהמגילה ללא הפסקה


